
Zápisnica z 45. zasadnutia výboru Snemu SAV, 

ktoré sa uskutočnilo videokonferenčnou formou  

dňa 2. októbra 2020 od 10:30 hod. 

 

Prítomní: J. Gálik, K. Gmucová, F. Gömöry, M., Kadúc, Ľ. Kľučár,Ľ. Košťál, Z. Kusá, K. Nemoga, R. Passia  

Ospravedlnení: Z. Bartošová  

Prizvaní hostia: J. Koppel 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia  

3. Návrh metodiky rozpisu mzdových prostriedkov (materiál J. Koppela)  

4. Uznesenie výboru zo 44. zasadnutia dňa 16. 9. 2020 (žiadosť o zvolanie spoločnej porady 

riaditeľov) 

5. Rôzne 

6. Záver 

 

K bodu 1 

Predsedníčka Snemu SAV Z. Kusá otvorila videokonferenčné zasadnutie výboru o 10:30 hod. Za 

zapisovateľa bol určený Ľ. Kľučár a za overovateľku K. Gmucová. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia výboru bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

Z. Kusá predstavila materiál nového návrhu mzdovej reformy, ktorý po konzultácii s predsedami 

jednotlivých oddelení predkladá na októbrové zasadnutie P SAV podpredseda SAV J. Koppel. Návrh prináša 

úpravu bodu, ktorý popisuje rozdeľovanie 30% mzdových prostriedkov (MP) pomerne na základe sumy 

všetkých tarifných platov vyplatených vo vedeckých organizáciách v priebehu roku 2020. Keďže každá 

komora resp. oddelenie vied prišlo s iným návrhom ako túto časť MP rozdeliť, J. Koppel v predkladanom 

materiáli navrhuje, aby sa táto časť prostriedkov v každom OV delila podľa iného parciálneho vzorca, tak 

ako to jednotlivé OV požadujú na základe hlasovania komôr (I. a II. OV), respektíve riaditeľov (III. OV) 

v reakcii na pôvodný návrh. Súčasťou materiálu, ktorý výbor dostal na konzultáciu, je aj tabuľková príloha, 

ktorá na základe finančných údajov organizácií z roku 2019 modeluje nový spôsob rozpisu MP a jeho 

dopady na  organizácie a OV. Výbor v diskusii vyjadril názor, že tabuľková príloha nie je bez doplnenia 

vysvetľujúcej legendy zrozumiteľná, a preto operatívne prizval na svoje rokovanie J. Koppela. J. Koppel 

poskytol chýbajúce a vysvetľujúce detaily a prisľúbil, že návrh pôjde na ďalšie rokovania doplnený. Keďže 

z materiálu nebolo zrejmé, či a ako a v ktorom kroku bude prebiehať delenie finančného balíka medzi 

oddelenia, bola tomuto bodu venovaná podstatná časť diskusie prítomných. J. Koppel potvrdil, že 

zámerom je 30% MP zo štátneho rozpočtu (teda zo zdroja 111) najskôr rozdeliť medzi OV na základe sumy 

všetkých tarifných platov vyplatených vo vedeckých organizáciách v priebehu roku 2020 a potom pristúpiť 

k ďalšiemu rozdeľovaniu MP v parciálnych balíkoch OV samostatne, podľa vlastných pravidiel príslušného 

OV, tak ako je uvedené v návrhu. V diskusii výboru viackrát zaznel argument, že práve spôsob delenia 

sumy 30% MP na tri časti medzi OV môže vyvolávať ďalšie otázky a preto by mal byť tento postup dobre 



vysvetlený a zdôvodnený. Rozdiel medzi OV v pomere MP zo zdroja 111 a všetkých zdrojov túto potrebu 

zdôrazňuje. Niektorí členovia výboru snemu vyjadrili názory, že návrh rozpisu MP sa stáva čím ďalej 

komplikovanejší a menej prehľadný, navyše bez potvrdeného pozitívneho vplyvu na ďalší rozvoj 

organizácií SAV, preto by jednou možnosťou do budúcna mohlo byť aj postupné utlmovanie diskutovanej 

spornej časti a presun prostriedkov do časti zohľadňujúcej celkovú výšku upraveného rozpočtu KTG 610 

(mzdy) zo zdroja 111 v posledných 4 rokoch alebo do výkonového financovania. Z. Kusá pripomenula 

názory členov snemu prednesené v minulých diskusiách o zvýšení podielu výkonového financovania, 

podľa ktorých tento podiel nie je náležité zvyšovať bez zvýšenia celkového objemu mzdových 

prostriedkov, keďže v súčasných podmienkach by toto zvýšenie viedlo k súťaži o predpísanú (tabuľkovú) 

výšku tarifných platov, na ktorú majú zamestnanci zákonný nárok. Sama sa tiež prikláňa k tomu, že tento 

postup musí byť uvážlivý a musí mu predchádzať posúdenie dopadov na organizácie.  

 

K bodu 4 

Na základe diskusie k predošlému bodu dospel výbor k názoru, že stále považuje za potrebné zvolať 

spoločné stretnutie riaditeľov a členov snemu všetkých organizácií, na ktorom by boli formou diskusie 

vysvetlené navrhované zmeny a ich možné dôsledky. Táto diskusia by mala prispieť ku konštruktívnemu 

a úspešnému prerokovaniu a schváleniu tohto dokumentu na decembrovom sneme. 

 

K bodu 5 

Z. Kusá informovala o plánovanom pracovnom stretnutí zástupcov SAV a MŠVVaŠ, ktoré sa má uskutočniť 

7. októbra 2020. Vzhľadom na to, že v najbližších dňoch bude zástupcom organizácií zaslaný sumár 

výsledkov ankety riaditeľov o ďalšom postupe transformácie, Z. Kusá plánuje hlavné závery z tohto 

prieskumu, po dohode s ostatnými zástupcami SAV, prezentovať aj na tomto stretnutí. Výbor s takýmto 

postupom súhlasil. 

 

K bodu 6 

Z. Kusá poďakovala prítomným za aktívnu účasť a o 12:25 hod. ukončila zasadnutie. 

 

 

V Bratislave 5. 10. 2020 

 

Zapísal: Ľ. Kľučár 

 

Overila: L. Gmucová 

 

 

Zuzana Kusá 

predsedníčka Snemu SAV 


